
Tiedoksi merkittävät asiat

Vammaisneuvosto 4.11.2020 

1. VAV-asunnot Oy rakennuttaa Vantaan Simonkylään uutta ikäihmisten palvelutaloa, johon on 
kysytty vammaisneuvostoa sekä vanhusneuvostoa olemaan mukana palvelutalon kehittämisessä. 
Asiasta oltu yhteydessä VAV-asuntojen kanssa.



2. Rakennustyöryhmä kokoontunut 6.10.2020 ja 12.10.2020, joissa käsitelty 
a. Finavian järjestämä virtuaalikatselmus (6.10.2020) Helsinki-Vantaan lentoaseman uuden 

kehäradan esteettömyydestä, 
b. Flamingo Span lisäosan rakentaminen ja Tammiston Bauhauksen toimitilojen 

rakennushanke (12.10.2020)

Tasetie 8 / Flamingo Spa & Tammiston kauppatie 19 / Bauhaus Tammisto

Lausunto lupapiste.fi -palveluun: 
 
Vammaisneuvoston on käsitellyt asettamansa rakennustyöryhmän kokouksessa, johon osallistui myös kohteesta 
vastaava henkilö. Kohteesta vastaavan henkilön esitys oli hyvä ja selkeä, jonka pohjalta vammaisneuvosto sai 
havaintoja lausuntonsa antamiseksi.  
 
Vammaisneuvosto rakennustyöryhmä nostaa esille, että kokonaisvaltaisesti Flamingo Span rakennuskohteessa on 
huomioitu esteettömyyskysymykset pääasiallisesti hyvin.  Uuteen rakennettavaan tilaan tapahtuva kulku tapahtuu 
esteettömästi. Vammaisneuvoston rakennustyöryhmä nosti kehittämistoimenpiteenä, että uuteen 
rakennettavaan tilaan tuleva kylmävesiallas  olisi esteetön. Tämä siksi, että myös vammaisilla ihmisillä olisi 
tarpeen vaatiessa mahdollisuus nauttia myös kylmävesialtaan kokemuksesta. Kylmävesialtaalla on myös todettu 
olevan esimerkiksi reumaa sairastavien keskuudessa positiivisia vaikutuksia. Mikäli esteetöntä kylmävesiallasta ei 
ole tulossa, Vammaisneuvoston rakennustyöryhmä toivoo ratkaisuksi, että kylpylässä kartoitettaisiin käyttöasteen 
arviointi koskien vammaisten henkilöiden suhteesta kylmävesialtaisiin.  
 
Toisena huomiona vammaisneuvoston rakennustyöryhmä nostaa esille rakennettavaan kohteeseen tuleva 
saunasta, johon vammaisneuvosto esittää rakennettavaksi laudehissin kaltaista ratkaisua, jotta myös vammaisilla 
henkilöillä on mahdollista saada myös kunnolliset löylyt.  
 
Vammaisneuvosto kiittää kommentointimahdollisuudesta.  

Tammiston kauppatie 19 
 
 Kyseessä Tammistossa sijaitsevan Bauhausin toimipiste, johon rakenteilla toimistotiloja 
 Rakennuksen ulkopuolella tulossa 2 invalidiparkkipaikkaa 

Lausunto lupapiste.fi -palveluun: 
 
 
Vammaisneuvoston on käsitellyt asettamansa rakennustyöryhmän kokouksessa, johon osallistui myös kohteesta 
vastaava henkilö. Kohteesta vastaavan henkilön esitys oli hyvä ja selkeä, jonka pohjalta vammaisneuvosto sai 
havaintoja lausuntonsa antamiseksi.  
 
Vammaisneuvoston rakennustyöryhmä nosti esille, että esteettömyyteen liittyvät kysymykset on otettu 
rakentamisessa huomioon hyvin. Kokouksessa rakennustyöryhmän jäsenet toivat esille, että kohteen 



parkkipaikka-alueelle pystytään lisäämään invalidiparkkipaikkoja, mikäli kysyntä esitetyn kahden (2) invalidipaikan 
lisäksi on suurempaa. Rakennuskohteen sisätiloissa vammaisneuvoston rakennustyöryhmä nosti esille, että 
invalidivessan rakentamisessa huomioidaan riittävän tila vessassa kuten pytyn edessä olevan tilan riittävyys. 
Rakennustyöryhmä tuo esille myös, että pytyn taakse jäävä tila olisi 200mm, jolloin avustajalle jää riittävä tila 
hyvän työergonomian takaamiseksi. Invavessassa olisi tärkeää huomioida, että lavuaariin yhteyteen tuleva pidin 
olisi riittävän lähellä ja että wc-pytyn käsituet kiinni seinässä.  
 
Vammaisneuvosto kiittää kommentointimahdollisuudesta.  



2. Pääkaupunkiseudun vammaisneuvostojen työllisyyttä käsittelevä paneelikeskustelu ja 
Vammaisneuvostojen yhteiskokous 17.11.2020 Helsingin kaupungintalon valtuustosalissa sekä 
etäyhteydellä.



3. Valtionvarainministeriön digitalisaation edistämisen hanke.  Aihetta esittelee 
Kaupunkikulttuurin toimialan asiantuntija Anita Ovaska.

 



 

Esitys: 
Merkitään tiedoksi.

Päätös:
Merkitään tiedoksi.

Seuraava kokous 2.12.2020


